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Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-19  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Eva Runvald (M)  för Per Ola Bosson (M) §§ 20-27 

Andreas Lundin (M)  för Per Ola Bosson (M) § 28 

  

Ersättare: 

Eva Runvald (M) §§ 1-19  

Viktor Strååt (M) §§ 1-27  

Andreas Lundin (M) §§ 1-27  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Fredrik Canerstam (S)  

Måns Lönnroth (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-18, 20-28  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Christer Johansson, Daniel Selin, Emily 

Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Jonas Tolf, Malin 

Ekman, Margareta Widell §§ 1-27, Martin Holmstedt, Per Eric Hjelmer §§ 1-24, Pia 

Winbladh Högfors och Ulf Mohlander, personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-10,  

12-14, 16-17, 19-28, samt biträdande borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 



  

 
 § 11 

Beslut om att lämna klagomålsärende utan ytterligare åtgärd, 
Skarpnäcksallé 
Dnr 2006-6790 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att avsluta ärendet utan ytterligare 

 åtgärd. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande till 

 Mark- och miljööverdomstolen som svar på den del av ärendet som den 7 

 oktober 2011 återförvisades till nämnden. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

tillstyrka förslaget att avsluta ärendet vad gäller utlåtande till Mark- och 

Miljödomstolen förutsatt att åtgärder vidtas enligt nedan. 

 

 Ett betydande antal lägenheter vid Skarpnäcks allé – varav denna är en – har 

golv från vilka det p.g.a. fukt mellan betong och plastgolv avges giftiga ämnen i 

sådan omfattning att åtminstone överkänsliga eller allergiska människor skadas. 

Dessa utgör runt 20 % av befolkningen (främst kvinnor).  

 

 I just detta fall, som pågått i minst 6 år, har både den boende och hennes dotter 

fått allvarliga bestående skador p.g.a de höga giftemissioner som konstaterats 

vid direkta mätningar vid köksgolvet. Hon har inte erbjudits likvärdigt boende, 

men tillfälligt utnyttjat en evakueringslägenhet. Den boende har såvitt hon 

kunnat bedöma inga problem i lägenhetens övriga rum. Trots detta begränsade 

behov av åtgärder har man nu i 2 omgångar lagt in ett s.k.ventilerat golv utan det 

särskilda utsug som garanterar korrekt sugförmåga och som varnar vid ev. fel. 

Vid den senaste installationen sker dessutom insug enbart genom 1 av de mycket 

små 6 avsedda ventilerna. Som alla inser är risken för stopp i systemet 

överhängande och det är mycket tveksamt om hela golvets yta verkligen täcks av 

luft från 1 enda punkt.  

 

 Vid kontakt idag med Platongolv AB framförde bolaget att det finns betydande 

risker med anslutning till centrala fläktsystem, då dessa under dygnet varierar i 

styrka. Platongolvet är särskilt känsligt för detta eftersom man arbetar med små 

luftmängder under högt tryck. Antalet insugspunkter bör enligt bolaget vara 

minst 2-3 och gärna betydligt fler för att fördela luften över hela golvet och 

slippa funktionsstopp p.g.a. igensatta ventiler. 



  

 

 Den boende blir fortfarande lika sjuk som tidigare av att visats i just köket och 

har nu accepterat det erbjudande om likvärdig lägenhet som äntligen erbjudits.  

 

 Vi känner till minst 40 lägenheter i området med samma problem och där i bästa 

fall samma bristfälliga åtgärder vidtagits. Detta innebär att nyinflyttade personer 

utgör försökskaniner för dessa åtgärder. Vi känner också till fall där flera 

familjer efter varandra tvingats flytta från samma lägenhet utan att åtgärder 

vidtas. Precis så som nu kommer att ske med den aktuella lägenheten. Kvar i de 

”sjuka” lägenheterna blir personer som i bästa fall tål emissionerna – i värsta fall 

blir gradvis sjuka efter lång tid. Problem liknande dessa finns som förvaltningen 

säkert känner till också på andra platser i stan – nu senast i ett äldreboende på 

Östermalm.  

 

 Vi begär därför att förvaltningen gör en genomgång av tidigare ärenden och av 

de problem som idag finns i de kommunala och landstingsägda fastigheterna i 

staden, vidtar de åtgärder som är nödvändiga för att också överkänsliga och 

allergiska personer ska kunna vistas i dessa fastigheter och att förvaltningen på 

ett systematiskt sätt följer upp effekterna av vidtagna åtgärder. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Katarina Luhr m.fl. (MP), Jonas Nilsson 

m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och Mikael Magnusson m.fl. (S). 

 
Reservation 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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